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Výše uvedené určitě platí pro seminář určený především pro nově zvolené starosty,
místostarosty a zastupitele obcí Libereckého kraje a matrikáře, který Krajský úřad – správní
odbor uspořádal týden před Vánocemi v pátek 17. 12. na téma  „Příprava a provádění
sňatkových obřadů – institut manželství“.

Semináře se zúčastnilo více 100 představitelů samospráv a nelitovali. Po úvodní části –
metodika přípravy a provádění sňatků (všichni dostali písemný metodický materiál včetně
nástinů svatebních projevů) následoval ukázkový sňatkový obřad se vším všudy – nevěsta
v bílém, svědci, slzící otec nevěsty … a především super oddávají – herec Divadla F. X. Šaldy a
nově zvolený zastupitel Města Liberec Ladislav Dušek.

„Po 12 letech se pan Dušek opět vrátil do role oddávajícího a přítomné, především ženského
pohlaví, svým projevem ke snoubencům  skutečně dojal až k slzám … prostě paráda!,“ líčí
průběh ceremoniálu Jiří Němec, vedoucí správního odboru KÚLK

„A navíc velmi užitečný příklad a zkušenost  pro přítomné budoucí oddávající z řad starostů,“
dodává.

I  tak vážná věc, jako jsou právní a praktické náležitosti svatebního obřadu, se prostě dají podat
pro zúčastněné zajímavě, což ocenili přítomní neočekávaným a dlouhým potleskem na závěr
semináře a pochvalnými komentáři. Nápad organizátorky a „režisérky“ celé akce. Jaroslavy
Ježkové, vedoucí oddělení matrik a státního občanství správního odboru Krajského úřadu
Libereckého kraje,

se prostě povedlo skvěle realizovat!



Z diskuse: Ladislav Dušek nedoporučuje svatbu v letadle. Musel ji jednou absolvovat a zejména
starším svatebčanům nebylo zrovna za letu nejlépe. Navíc pilot se musel trefit do katastru
města Liberce, jinak by byl obřad neplatný...

Ladislav Dušek také doporučuje hlídat místo svatby, pokud se odehrává v přírodě. Stalo se mu,
že do rána přičinlivý farmář posekal louku plnou kopretin. Nevěsta ráno nad tou spouští
plakala...

Jedna z matrikářek upozornila na důležitost důkladné kontroly svatebních  formulářů, neboť se
jí stalo, že jedna z nevěst chtěla do něho zapsat, že se vdává potřetí. Nakonec se ukázalo, že do
kolonky musí vyplnit číslo 11...

Miloš Kadlec, ředitel Státního zámku Sychrov, který oddává již 20 let a má za sebou přes 4000
svateb, si posteskl, že dříve bývalo na zámku až 400 svateb ročně, dnes s bídou 150...


